

CHINESE JOURNAL OF LAW



QK2006861

国家社会科学基金资助期刊

1
2020

法
學
研
究
所
中
國
社
科
院
研
究
院
中
國
社會
科學
院
法
學
研
究
所
主
辦

中国社会科学院法学研究所 主办

第四十二卷第一期(总第二四六期) 2020年1月

· 马克思主义法学专论 ·

人民法院改革取向的审视与思考 顾培东 (3)

支持理论下民事诉讼当事人法律意识的
实证研究 冯晶 (27)

司法审查中的滥用职权标准

——以最高人民法院公报案例为观察对象 周佑勇 (52)

行政诉讼给付判决的构造与功能 黄锴 (67)

混合共同担保人相互间无追偿权论 崔建远 (83)

我国民事自认的非约束性及其修正 段文波 (100)

人工智能与事实认定 栗峰 (117)

共犯人关系的再思考 张明楷 (134)

故意伤害案件中赔偿影响量刑的机制 高通 (154)

· 2019年《法学研究》论坛专题 ·

法学研究目标受众选择的大数据分析
..... 周翔 刘东亮 (171)

裁判文书援引学说的基本原理与
规则建构 金枫梁 (190)

封面题字：吴应武

CHINESE JOURNAL OF LAW

(Bimonthly)

Vol. 42, No. 1, January 2020

CONTENTS

Review of and Reflections on the Orientation of the People's Courts Reform

..... *GU Peidong* (3)

An Empirical Study on Civil Litigants' Legal Consciousness Based on

Support Theory *FENG Jing* (27)

Criterion on the Abuse of Authority in Judicial Review *ZHOU Youyong* (52)

Structure and Function of Prestation Judgment in Administrative Litigation

..... *HUANG Kai* (67)

On the Non-recourse Among Mixed Joint Security Parties *CUI Jianyuan* (83)

Non-binding Nature of Chinese Civil Admission System and Its Revision

..... *DUAN Wenbo* (100)

Artificial Intelligence and Fact-finding *LI Zheng* (117)

Rethink on the Relationship Among Joint Offenders *ZHANG Mingkai* (134)

Influence Mechanism of Compensation on Sentencing in Intentional

Assault Cases *GAO Tong* (154)

A Big-data Analysis of Choice of Target Audience of Legal Studies

..... *ZHOU Xiang, etc.* (171)

Fundamental Theory and Rule Construction of Citing Academic

Opinions in Judicial Documents *JIN Fengliang* (190)



法学研究公众号



社科期刊网

ISSN 1002-896X



9 771002 896205



01>

ISSN 1002-896X
CN 11-1162/D

国内代号：2-528
国外代号：Bm164

国内定价：60 元